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Projekt Z¹bkowice �l¹skie grudzieñ 2013

Czy wiesz, ¿e...
� Od dziesiêciu lat Dolno-

�l¹ska FederacjaOrganizacji
Pozarz¹dowych organizuje
konkurs o tytu³ "Niezwyk³ej
Dolno�l¹zaczki" i "Niezwyk³e-
go Dolno�l¹zaka". W 2013 r.
w gronie osób nominowanych
do tego tytu³u znale�li siê rów-
nie¿ z¹bkowiczanie: Gra¿yna
Kwieciñska - prezesUniwersy-
tetu Trzeciego Wieku, Witold
Barylak - wiceprezes Stowa-
rzyszenia na Rzecz Dzieci Zie-
mi Z¹bkowickiej, Magdalena
Pokryszka ze stowarzyszenia
"Aktywno�æ Kobiet" oraz zna-
ny dzia³acz spo³eczny Jerzy
Organi�ciak - radny powiatu
z¹bkowickiego.

� Z¹bkowice zwyciê¿y³y w
plebiscycie s³uchaczy radia
RMF FM na najciekawsze i
atrakcyjne miasto, pokonuj¹c
Che³m, E³k, Wa³cz, Turek i
Wejherowo. W sobotê 9 listo-
pada od godz. 9 do 15 reporte-
rzy radia co godzinê na ¿ywo
z Z¹bkowic przekazywali s³u-
chaczom informacje o atrak-
cjach turystycznych naszego
miasta i jego wydarzeniach
kulturalnych.

� Trenowana przez Witol-
da Stolarczyka zawodniczka
Z¹bkowickiegoKlubu Karate
Kyokushin, Patrycja Wrona,
zdoby³a w Sofii br¹zowy me-
dal na tegorocznych mistrzo-
stwach �wiata w kategorii do
65 kg kobiet. Na spotkaniu w
Urzêdzie Miejskim burmistrz
Marcin Orzeszek podziêkowa³
jej w imieniu mieszkañców i
samorz¹du gminy za godne re-
prezentowanie naszej ma³ej,
lokalnej ojczyzny na tak
wa¿nych i wielkich rang¹
zawodach.

� Od 1 listopada br do 31
marca 2014 Krzyw¹ Wie¿ê,
Izbê Pami¹tek Regionalnych
oraz LaboratoriumFrankenste-
ina (Zamek jest w dalszym ci¹-
gu niedostêpny dla zwiedza-
j¹cych z powodu trwaj¹cego
remontu) mo¿na odwiedzaæ od
wtorku do soboty w godz. od
9.00 do17.00.Cenybiletówbez
zmian:KrzywaWie¿a6z³, ulgo-
wy 3 z³; Izba Pami¹tek/�ladami
Frankensteina 4 z³ i 2 z³; Labo-
ratoriumFrankensteina 2 z³.Re-
zerwacji grup mo¿na dokony-
waæ telefonicznie: (74) 8 152
043; (74) 8 165 322.

�Ochotnicza Stra¿ Po¿arna
w Braszowicach otrzyma³a
nowy samochód do przewozu 9
ratowników z wyposa¿eniem,
zakupiony ze �rodków bud¿etu
Gminy oraz w³asnych, zgroma-
dzonych przez jednostkê.

� Panie burmistrzu, koniec
roku to oczywi�cie czas podsu-
mowania dzia³alno�ci samorz¹-
du gminy i wiele odnosz¹cych siê
do tego informacji w tym nume-
rze biuletynu zamieszczamy.
Wa¿niejsze jednak od tego, co
by³o, jest to, cobêdzie.Powiedzia³
pan "Liczê na dalszy rozwój na-
szegomiasta i gminy" - jak chce
pan tego dokonaæ?
Mam dwa priorytety, oba zwi¹-

zane z popraw¹ jako�ci ¿ycia na-
szych mieszkañców. Pierwszy, to
utrzymanie wysokiego poziomu
inwestycji i modernizacji infra-
struktury gminy - remonty dróg i
ulic, budowa i remonty chodni-
ków, rewitalizacja budynków, re-
monty i budowa obiektów u¿y-
teczno�ci publicznej itp. Zrobiæ to
nale¿y bez zwiêkszenia zad³u¿e-
nia gminy (a nawet planujemy na
przysz³y rok jego zmniejszenie),
pozyskuj¹c pieni¹dze z zewn¹trz
oraz racjonalnie wykorzystuj¹c na-
sze w³asne �rodki bud¿etowe.
Priorytet drugi dotyczy o�wiaty.

Przede wszystkim zale¿y mi na
utrzymaniu jej strukturywniezmie-
nionym kszta³cie, bez likwidacji
jakiejkolwiek szko³y czy przed-
szkola. Dla rodziców z pewno�ci¹
istotne równie¿ bêdzie utrzymanie
ceny szkolnego obiadu w obecnej
wysoko�ci 3,20 z³ i dziennej odp³at-
no�ci za wy¿ywienie dziecka w
przedszkolu w wysoko�ci 5 z³, to
znaczy najtaniej w regionie, czy
chocia¿by kontynuowanie bez-
p³atnych dodatkowych zajêæ w
przedszkolach, m.in. z jêzyka
angielskiego.
� Wiele zadañ edukacyjnych

realizuj¹ te¿dzia³aj¹cena terenie
gminy stowarzyszenia.Czymog¹
liczyæ na wiêksze wsparcie?
Tak, w przysz³orocznym bud¿e-

cie zaplanowali�my zwiêkszenie
dotacji dla stowarzyszeñ na zada-
nia edukacyjne, kulturalne, sporto-
we, zwi¹zane z opiek¹ nad niepe³-
nosprawnymi oraz maj¹ce na celu
przeciwdzia³anie patologiom
spo³ecznym. A skoromowa o kul-
turze, to chcia³bym poinformo-
waæ, ¿e zwiêkszymy dotacjê dla
Z¹bkowickiego O�rodka Kultury
na organizacjê imprez z 700.000
do 1.000.000 z³.
To dla ZOK rzeczywi�cie

ogromne wsparcie finansowe i
dobry prognostyk dla tych, któ-
rzy chc¹ nie tylko biernie, lecz
tak¿e aktywnie uczestniczyæ w
¿yciu kulturalnym swego �rodo-
wiska, ale przecie¿ nie samymi
imprezami cz³owiek ¿yje. Ot cho-
cia¿by problem ludzi starszych,
którym trzeba pomóc. Mamy ich
przecie¿ w gminie coraz wiêcej.
Trudno w jednym, z natury rze-

Liczê na dalszy rozwój
miasta i gminy

Rozmowa z burmistrzem Z¹bkowic �l¹skich Marcinem Orzeszkiem

czy mocno skrótowym, wywia-
dzie, przedstawiæ ca³¹, prowa-
dzon¹ przez samorz¹d gminy po-
litykê spo³eczn¹ i wymieniæ �rod-
ki przeznaczane na realizacjê jej
poszczególnych punktów. Skoro
jednak wspomnia³ pan o osobach
niedo³ê¿nych z racji podesz³ego
wieku, to nie od rzeczy bêdzie
poinformowaæ, ¿e w 2014 r.
zwiêkszamy �rodki na utrzymanie
mieszkañców z terenu naszej gmi-
ny wDomu Pomocy Spo³ecznej z
420 tys. do 580 tys. z³otych.
� A co z remontami mieszkañ

komunalnych?
Zaplanowali�my w bud¿ecie na

przysz³y rok zwiêkszenie kwoty
na remonty tychmieszkañ. Zabez-
pieczyli�my te¿ �rodki na dotacje
dla wspólnot mieszkaniowych na
kontynuacjê rewitalizacji kamie-
nicw centrummiasta.W tymmiej-
scu chcia³bym dodaæ rzecz istotn¹
dla osób, które chc¹ siê budowaæ
i maj¹ teraz sporo problemów
zwi¹zanych z brakiemmiejscowe-
go planu zagospodarowania prze-
strzennego terenu, na którym ich
wymarzony domek mia³by po-
wstaæ: otó¿w 2014 r. zakoñczymy
opracowywanie tych planów dla
ca³ej gminy.
� Czy mieszkañcy naszych wsi

tak¿ewprzysz³ymrokubêd¹mo-
gli dysponowaæ funduszemso³ec-
kim?
Tak. Zabezpieczyli�my na ten

fundusz odpowiednie �rodki. Nie
jest to obligatoryjny obowi¹zek
gminy, ale jest spe³nieniem ocze-
kiwañ mieszkañców i stanowi
wa¿ny element dzia³añ na rzecz
poprawy i rozwoju wiejskiej in-
frastruktury.
� Bardzo dobrze zosta³a oce-

niona tegoroczna pañska i Rady
Miejskiej inicjatywa dofinanso-
wania budowy przydomowych
oczyszczalni �cieków - powsta³o
ich 38 na terenach, gdzie praw-
dopodobnie nigdy nie dotr¹ ko-
lektory sieci kanalizacji sanitar-
nej.Czywprzysz³ymrokubêdzie
mo¿na równie¿ siê staraæ o te
dotacje?
Tak. Akcjê tê bêdziemy konty-

nuowaæ.
� Na koniecwróæmy jeszcze do

gminnych inwestycji. Proszê o
kilka zdañ na temat najwiêkszej
z nich - budowawmie�cie kryte-
go basenu.
Zakoñczyli�my proces we-

wnêtrznych analiz i uzgodnieñ w
Urzêdzie Miejskim. 6 grudnia
og³osili�my przetarg na wykona-
nie dokumentacji tej inwestycji w
trzech koncepcjach i do 23 grud-
nia czekamy na oferty. W styczniu
planujemy przeprowadzenie na
temat owych koncepcji szerokich

konsultacji spo³ecznych. Po ich za-
koñczeniu i przygotowaniu przez
wykonawcê dokumentacji tech-
nicznej w sierpniu chcieliby�my
og³osiæ przetarg na budowê base-
nu.
� Je�liwiêcwszystkopójdziedo-

brze,bezniekoñcz¹cych siêodwo-
³ywañ uczestników przetargów
(jak to by³owprzypadku rewita-
lizacji Parku Miejskiego), to bu-
dowa powinna ruszyæ w przy-
sz³ym roku?
� Tak, bardzo tego chcieliby�my.
Ask¹dpieni¹dze?Kryty basen

to przecie¿ koszt kilkunastu mi-
lionów z³otych!
Oprócz �rodków z bud¿etu gmi-

ny inwestycjê t¹ planujemy sfinan-
sowaæ równie¿ ze �rodków ze-
wnêtrznych tj. zMinisterstwaSpor-
tu i Turystyki, Wojewódzkiego

Funduszu Ochrony �rodowiska i
Gospodarki Wodnej oraz Pañ-
stwowego Funduszu Rehabilita-
cji Osób Niepe³nosprawnych. Li-
czê na to, ¿e co najmniej po³o-
wê kosztów pokryjemy ze �rod-
ków zewnêtrznych, a na drug¹
po³owê z pewno�ci¹ bêdzie nas
staæ.
� Czy to prawda, ¿e przy ba-

senie ma powstaæ równie¿
krêgielnia?
Tak, przede wszystkim po to,

¿eby nie tylko zwiêkszyæ atrak-
cyjno�æ ca³ego tego sportowe-
go kompleksu, ale i zwiêkszyæ
jego dochody. Wiemy przecie¿,
¿e baseny zwykle nie przy-
nosz¹ zysku, dlatego nasz ba-
sen musimy uzbroiæ w dodat-
kowe atrakcje stanowi¹ce �ró-
d³a dochodów.

Od listopada w ramach zajêæ dodatkowych we wszyst-
kich przedszkolach publicznych i oddzia³ach przedszkol-
nych w gminie wprowadzona zosta³a nauka jêzyka an-
gielskiego. Bezp³atnymi zajêciami objêto wszystkie dzieci
powy¿ej 3 roku ¿ycia, których rodzice/opiekunowie
wyrazili na to zgodê.

Konkrety polityki
prorodzinnej

Tê wa¿n¹ decyzjê o�wiatow¹
burmistrz Marcin Orzeszek uza-
sadni³ nastêpuj¹co: "Jest to kolej-
ny element bardzo istotnej dla
mnie polityki prorodzinnej, s³u-
¿¹cy te¿ podniesieniu poziomu
edukacji w naszej gminie".
Inne realizowanewgminiew ra-

mach tej polityki dzia³ania to
m.in.:
- Zapewnienie odpowiedniej

ilo�ci miejsc w publicznych
przedszkolach, których jest obec-
nie 837 (tym 783 dla dzieci w
wieku przedszkolnym i 54 ¿³ob-
kowe).
Zapewnienie najni¿szych w re-

gionie cen obiadów w szko³ach,

które wynosz¹ 3,20 z³ dla ucznia,
oraz ca³odziennego wy¿ywienia
w przedszkolach w wysoko�ci 5
z³.
- Budowa placów zabawwka¿-

dej placówce o�wiatowej gminy;
w ostatnich dwóch latach wybu-
dowano je przy wszystkich pod-
stawówkach, a obecnie trwaj¹
przygotowania do ich budowy
przy publicznych przedszkolach.
- Dla podniesienia poziomu

nauczania wprowadzono w gim-
nazjach profile nauczania: w
Gimnazjum nr 1 matematyczny,
dziennikarski i sportowy, nato-
miast w Gimnazjum nr 2 jêzyko-
wy - jêzyki angielski i niemiecki.
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Czy wiesz, ¿e...
�Bardzodobrze spisa³a siêw

finale IVOgólnopolskiegoTur-
nieju Orlika o Puchar Premiera
dru¿yna z¹bkowickiego Gimna-
zjum nr 1. Nasi ch³opcy zajêli V
miejsce w starszej kategorii wie-
kowej (12-13 lat). Zespó³ gra³ w
sk³adzie: Dawid Sienkiewicz,
Krzysztof Jab³oñski,KonradMa-
ciak, Piotr Cudzich, Oskar £y¿-
wiñski,AlanKowalczuk,Kacper
Sikora, Szymon Krocz, Tomasz
Wi�niowski. Opiekunowie: To-
maszStelmach,Bogus³awZieliñ-
ski, PiotrWarzocha.

� Znany w regionie dzia³acz
spo³eczny, prezes z¹bkowickie-
go oddzia³uPolskiegoTowarzy-
stwaTurystyczno-Krajoznawcze-
go,Stanis³awGrochociñski, pod-
czas XVIII Walnego Zjazdu sto-
warzyszenia otrzyma³ odznakê
Cz³onka Honorowego PTTK.
Podczas spotkania w Urzêdzie
MiejskimburmistrzMarcinOrze-
szek pogratulowa³ p. Grochociñ-
skiemu najwy¿szego odznacze-
nia PTTK oraz podziêkowa³ za
wieloletni¹ promocjê walorów
turystycznych naszej gminy.

� Ponad 120 tys z³ pozyska-
³a w ramach projektu "Nauka
Wyniki - SukceswPrzysz³o�ci"
Gmina Z¹bkowice �l¹skie na
realizacjê w Szkole Podstawo-
wej wZwróconej zajêæ wyrów-
nawczychmatematyczno-przy-
rodniczych, specjalistycznych
z logopedii i terapii pedago-
gicznej oraz rozwijaj¹cych tzw.
kompetencje kluczowe.

� Na konkurs fotograficzny
"Wakacyjne wspomnienia z
Ziemi Z¹bkowickiej" wp³ynê-
³o 90 prac. W kategorii "Obiek-
ty" Imprzypad³oWioletcieSzko-
dzie (zdjêcie "Ulica Bohaterów
GettawZ¹bkowicach�l.")Wka-
tegorii "Natura" Imprzyznanoex
aequo Natalii Junik ("Nieistnie-
j¹cawie�Pilce") iTomaszowiSal-
wachowi ("Noc¹ na szlakuOr³o-
wicza")aIImAgacieZwoliñskiej
("Silence").Wkategorii "Ludzie"
wygra³aEmiliaBoksa("Sianoko-
sy") przed Barbar¹ Jankowiak
("W�róddinozaurów") iMarkiem
Szczepar¹ ("Nys¹ K³odzk¹ do
Barda").Wkategorii "Imprezy" I
mprzyznanoDagmarzeAlchimo-
wicz ("Dekoracja na Skalisku") a
IImKarolinieDêbickiej ("Wdro-
dzenaPrze³êczSrebrn¹").Wszy-
scy ww. otrzymali w nagrodê ta-
blety.

� Kwot¹ ponad 260 tys. z³
dofinansowa³a RadaMiejska
prace konserwatorskie, re-
stauratorskie i roboty budow-
lane w obiektach wpisanych do
rejestru zabytków, nie bêd¹-
cychw³asno�ci¹Gminy. Pieni¹-
dze zosta³y rozdzielone nastê-
puj¹co: Mniszki Klaryski od
Wieczystej Adoracji otrzyma-
³y 55 tys. na "ratunkow¹ stabi-
lizacjê konstrukcji ko�cio³a i

Medale, gratulacje i ¿yczenia co
najmniej platynowych godów
przyjêli: Johanna i TadeuszB³au-
ciak,Weronika iW³adys³awBo-
rek, Halina i W³adys³aw Czy-
niewscy, Helena i Otto Janke,
Helena i Józef Lach, Maria i
Miros³aw Markowscy, Maria i
Antoni Marsza³ek, Genowefa i
RyszardOberczuk,Halina iW³a-
dys³aw Pa³ka, Maria i Tadeusz
Rachwalscy, Jadwiga i W³ady-
s³aw Rembisz, Regina i Zenon
S³otwiñscy, Edwarda i Stefan
Smaciarz, Kazimiera i Stanis³aw
Smagacz, Jadwiga i Ryszard
Strzelec, Renata i Stanis³aw
Szmytkowscy, W³adys³awa i
Bronis³aw Wawryk oraz Maria
i Ryszard Ziomek.

Czwarty Z¹bkowicki
Jarmark Bo¿onarodzeniowy

Przetrwali próbê czasu
W Ratuszu burmistrz Marcin Orzeszek wrêczy³ przyznane przez Prezydenta RP medale za
d³ugoletnie po¿ycie ma³¿eñskie 18 parom, które �wiêtowa³y piêædziesiêciolecie zawarcia �lubu.

W jarmarku udzia³ wziê-
³o ponad 60 wystawców.
�wi¹teczne stragany wy-
pe³nione by³y produktami i
rêcznie wykonanymi, �wi¹-
tecznymi wyrobami prosto
od lokalnych przedsiêbior-
ców, rzemie�lników i rêko-
dzielników. Miody, kartki,
dekoracje, stroiki, ciasta i
wypieki oraz wiele innych
� wszystko najwy¿szej ja-
ko�ci.
Ale jarmark to nie tylko

zakupy � to przede wszyst-
kim okazja do wspólnego
spotkania, skosztowania
smacznych, polskich wigi-
lijnych potraw. Na rynko-
wej scenie wyst¹pi³y dzie-
ci i m³odzie¿ z z¹bkowic-
kich przedszkoli i szkó³. W
�wi¹teczn¹ atmosferê wpro-
wadzi³ wszystkich koncert
zespo³u Zayazd z piêkny-
mi, polskimi kolêdami.

14 grudnia 2013 ju¿ po raz czwarty na z¹bkowickim rynku odby³
siê Jarmark Bo¿onarodzeniowy � �wi¹teczna impreza dla ca³ych
rodzin! W programie jarmarku nie zabrak³o takich atrakcji jak:
degustacja tradycyjnych potraw wigilijnych, ¿ywa szopka bo¿ona-
rodzeniowa, konkursy, do nabycia by³y regionalne swojskie pro-
dukty i rêcznie wykonane �wi¹teczne ozdoby.
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klasztoru", parafia pw. �w. Jadwigi
80 tys. na konserwacjê 12 ko�ciel-
nych pilastrów, parafia pw. �w.
Wawrzyñca w Braszowicach 75
tys. na remont he³mu wie¿y ko-
�cio³a i parafia pw. �w. Anny 50
tys. na wymianê pokrycia dacho-
wego przyko�cielnej Kaplicy
Kauffunga.

� 38uczestnikówwyst¹pi³o na
scenie Z¹bkowickiegoO�rodka
Kulturyw finale konkursu recy-
tatorskiego dla przedszkoli wiej-
skich: "Na szarugê jesienn¹wier-
sze dobre bêd¹". Wszyscy piêk-
nie wyrecytowali przygotowane
wcze�niej wierszyki a jury zade-
cydowa³o: miejsce I zdobyli
Wiktoria Plata z Braszowic i
Mateusz Bere�nicki z Bobolic,
miejsce II Aleksandra R¹pa³a ze
Zwróconej iMarlenaKuku³ka ze
Szklar a III Zuzanna Cygan z
Bobolic i Oskar Wójcik ze Stol-
ca. Wyró¿nienia otrzymali Woj-
tek Paw z Braszowic i Julia �lu-
sarczyk ze Szklar. Gratulujemy!

� W zorganizowanym przez
Telewizjê Sudeck¹ plebiscycie
"Sudeckie Kryszta³y 2013",
którego g³ównym celem jest pro-
mocja przedsiêbiorczo�ci zarów-
no osób prywatnych jak i samo-
rz¹dów, w kategorii "Najlepsza
impreza promuj¹ca region" na
podium znalaz³y siê "Z¹bkowic-
kie Dni i Noce Krzywej Wie¿y".
To du¿e wyró¿nienie - spo�ród
wielu dzia³aj¹cych w naszym re-
gionie firm, instytucji, stowarzy-
szeñ i organizacji kapitu³a "Su-
deckich Kryszta³ów" wybiera te,
które odnios³y sukces oraz mog¹
byæ dla innych przyk³adem
sprawno�ci dzia³ania i wzorem
solidno�ci.

�WXIII edycji konkursu sty-
pendialnego "zDolny �l¹sk"
kapitu³a Dolno�l¹skiej Rady
Wspierania Uzdolnieñ przyzna-
³a dla najzdolniejszych uczniów
stypendia na rok 2013/2014.
W�ród 25 laureatów konkursu w
kategorii uczniów gimnazjum
znalaz³a siê Aleksandra Moskal
z Gimnazjum nr 2 w Z¹bkowi-
cach. Gratulujemy wyró¿nienia,
zw³aszcza ¿e w tym konkursie
najwy¿ej oceniani s¹ kandydaci
z osobowo�ci¹, uczniowie wy-
trwale pracuj¹cy nad rozwojem
w³asnych talentów, ale i dostrze-
gaj¹cy potrzeby innych oraz za-
anga¿owani w dzia³alno�æ na
rzecz lokalnych spo³eczno�ci.

- Realizowany przez AGROREG projekt dotycz¹cy us³ug informacyjnych i doradczych
sfinansowany jest ze �rodków unijnych. Z porad skorzysta³y zarówno osoby, które chc¹
rozpocz¹æ dzia³alno�æ gospodarcz¹ jak i ju¿ dzia³aj¹cy przedsiêbiorcy, pragn¹cy rozwin¹æ
sw¹ firmê. Moi rozmówcy s¹ z porad zadowoleni, co wynika z wype³nianych przez nich na
koniec ka¿dego spotkania ankiet, gdzie mog¹ wyraziæ ocenê konsultacji i okre�liæ swój
poziom zadowolenia. Zwykle daj¹ najwy¿sze noty... - mówi prowadz¹ca punkt p. Ma³go-
rzata Sala
- Potwierdzili�my tê informacjê, "odpytuj¹c" kilkoro losowo wybranych (niektórzy prosi-

li o anonimowo�æ) uczestników konsultacji pa�dziernikowych, listopadowych i grudnio-
wych. Wypowiedzi nie pozostawiaj¹ w¹tpliwo�ci - to by³ dobry pomys³.
Barbara Nowak z Brodziszowa jest bardzo zadowolona z efektów konsultacji: "Wszyst-

kiego siê dowiedzia³am i uwa¿am, ¿e takie spotkania powinny byæ czê�ciej ni¿ tylko raz w
miesi¹cu. Pani jest mi³a i bardzo kompetentna, wszystko jasno wyt³umaczy³a".
Z¹bkowiczanka, która w imieniu syna przysz³a dowiedzieæ siê o mo¿liwo�æ uzyskania

po¿yczki na rozwój firmy: "To bardzo dobra inicjatywa, jeste�my ze wspó³pracy z AGRO-
REGIEM zadowoleni".
Pan Przemys³aw z Z¹bkowic �l.: "Jestem bardzo zadowolony z przeprowadzonej roz-

mowy i my�lê, ¿e us³ugi zaoferowane przez agencjê pomog¹ mi otworzyæ w³asn¹ dzia³al-
no�æ gospodarcz¹".
Pani Renata z Z¹bkowic �l.: "Ze sposobu i wyczerpuj¹cej informacji konsultacji jestem

zadowolona, ale z efektu niestety nie, gdy¿ dowiedzia³am siê, ¿e tego rodzaju dzia³alno�æ,
któr¹ chcia³abym podj¹æ, nie jest dofinansowana ze �rodków unijnych".
Pani Agnieszka z Z¹bkowic: "Jestem bardzo zadowolona i pe³na optymizmu, ¿e mi siê

uda utworzenie w³asnej firmy".
Dwaj panowie z terenu gminy: "Pomys³

bardzo dobry, chyba jednak przyda³oby siê
jeszcze wiêcej informacji, mo¿e plakaty,
zw³aszcza w urzêdzie pracy.
Andrzej Jurasz zam. w Kamieñcu Z.:

"Z przebiegu spotkania jestem bardzo za-
dowolony - prowadz¹ca by³a kompetent-
na, udzieli³a wszystkich informacji, ale
efekt jest, niestety, dla mnie negatywny, gdy¿
obecnie nie mogê skorzystaæ z pomocy
AGROREGU".

Publiczno�æ dziêkowa³a artystom owacjami na stoj¹-
co, a p. Bo¿ena Bogaczyñska-Adach wrêczy³a im po kon-
cercie w ZOK tort z ich podobiznami.
W koncercie jubileuszowym wyst¹pili: Robert Tubek,

El¿bieta Tubek, Maciej Flank, IreneuszWójcicki, Janusz
Wawrza³a, Grecko Calderon, Marek Kaim, Krzysztof
£abaz i Andrzej Mazur. ¯yczymy zespo³owi dalszych 25
lat dzia³alno�ci!

�To by³ dobry pomys³�
- mówi¹ mieszkañcy
Od lutego 2012 r. AgencjaRozwojuRegionalnegowNowej Rudzie (AGROREG)

prowadzi w Urzêdzie Miejskim bezp³atny punkt konsultacyjny dla przedsiêbior-
ców i osób chc¹cych rozpocz¹æ w gminie dzia³alno�æ gospodarcz¹. Pocz¹tkowo
by³y to sporadyczne spotkania, ale ciesz¹ce siê tak du¿¹ frekwencj¹, ¿e od lutego br.
punkt dzia³a³ w ka¿d¹ pierwsz¹ �rodê miesi¹ca.

Sierra Manta
skoñczy³a 25 lat!

Warto stawiaæ

Jubileuszowe wystêpy zespo³u, zarów-
no w Z¹bkowickim O�rodku Kultury
jak i w ko�ciele �w. Anny gdzie Sierra
Manta z towarzyszeniem dwóch wro-
c³awskich chórów akademickich wyko-
na³a Mszê Kreolsk¹ (Misa Criolla) ar-
gentyñskiego kompozytora Ariela Ra-
mireza, by³y wyj¹tkowymi i wzrusza-
j¹cymi wydarzeniami muzycznymi.

Z informacji Wydzia³u Rozwo-
ju i Promocji z¹bkowickiego
Urzêdu Miejskiego wynika, ¿e
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Mijaj¹cy rok przebieg³ pod znakiemwzmo¿onej promocji atrakcji turystycz-
nych i walorów gospodarczych naszego miasta i gminy, realizowanej zarówno
poprzez liczne imprezy, udzia³ w targach turystycznych i przegl¹dach gospo-
darczych w kraju i miejscowo�ciach partnerskich za granic¹, wydanie ulo-
tek, przewodników oraz albumu "Z¹bkowice �l¹skie w obiektywie", jak i kam-
paniê spotów reklamowychwwiêkszo�ci sfinansowanych z funduszy zewnêtrz-
nych oraz kilku audycji radiowych i telewizyjnych.

dzia³ania te przynios³y efekt,
który najlepiej oceniæ mo¿na
poprzez liczbê osób zwiedzaj¹-

wiedzaj¹cych nasze turystyczne
atrakcje: w 2011 r. na Krzyw¹
Wie¿ê wspiê³o siê 7.469 osób,
w 2012 by³o ich 10.126 a do
koñca listopada tego roku ju¿
17.176. Laboratoriumdr. Fran-
kensteina odnotowa³o podobny
progres: od 3.935 osób w 2011
r. poprzez 4.280 w 2012 do
6.435 w tym roku. Eksponaty
w Izbie Pami¹tekRegionalnych
w 2011 obejrza³o 2.600 zwie-
dzaj¹cych, rok pó�niej niewie-
le wiêcej, bo 2.845, ale w tym
roku ju¿ 4.140.
Nie s¹ to oczywi�cie jeszcze

liczby "zwalaj¹ce z nóg" sw¹
wielko�ci¹, ale �wiadcz¹ o zde-
cydowanie wiêkszym i stale
wzrastaj¹cym zainteresowaniu
naszym miastem, co w efekcie
skutkuje m.in. zwiêkszonymi
obrotami naszych sklepów i lo-
kali gastronomicznych czy ho-
teli i pokoi go�cinnych. A sytu-
acja z pewno�ci¹ ulegnie dalszej
zmianie na lepsze, gdy po serii
remontów zabezpieczaj¹cych i
rewitalizacyjnych zostanie udo-
stêpniony zwiedzaj¹cym Zamek
a w Izbie Pami¹tek zostanie od-
tworzona siedemnastowieczna
sala s¹dowa z postaciami ze s³yn-
nego procesu oskar¿onych o tru-
cicielstwo z¹bkowickich graba-
rzy oraz zakoñczy siê urz¹dza-
nie gabinetu twórczyni literac-
kiej postaci Frankensteina, pisar-
ki Mary Shelley.

cych nasze miasto. Najbardziej
obiektywnym wyznacznikiem
tej "frekwencji" jest liczba od-

na promocje
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Czy wiesz, ¿e...
� W sk³ad sztabu 22. Fina³u

WO�P w Z¹bkowicach �l. we-
szli: Piotr Warzocha - szef szta-
bu, Danuta Gapska-Migacz, Je-
rzy Piotrowski, El¿bieta W¹¿,
Anna Szmiel, Renata Wolska,
Ma³gorzata Ga³uszka, Agniesz-
ka Piechocka-Piotrowska, Ga-
briela Winogrodzka, Ma³gorza-
ta Felsztyñska, Ma³gorzata Szto-
gryn-Ob¿ut, Dorota Schreiber,
Agnieszka Naskrêska, Agniesz-
ka Mielczarek, Sabina Bañska,
Artur Bañski, Zbigniew Szymu-
siak, Aleksandra Mrozek i An-
drzej Raba. ¯yczymy udanego fi-
na³u i sie ma!

� W zorganizowanym przez
Bibliotekê Publiczn¹ Miasta i
Gminyw ramach XXIV Polsko-
Czeskich Dni Kultury Chrze�ci-
jañskiej konkursie recytatorskim
poezji religijnej wziê³o udzia³ 61
uczestników z ca³ego powiatu.
W kategorii "szko³y podstawo-

we" Zuzanna Schabowska z SP
nr 2 w Z¹bkowicach �l. zajê³a II
miejsce a Gracjana Dziopa z SP
nr 1 otrzyma³a wyró¿nienie. W
kategorii "gimnazja i szko³y
ponadgimnazjalne" zwyciê¿y³a
Anna Sowa z z¹bkowickiego
ogólniaka a Jakub Semczuk z
GimnazjumNr 1 zaj¹³ IIImiejsce.
Wkategorii "poezja �piewana"
AleksandraZalas zGimnazjumNr
2 zdoby³a III miejsce a Roksana
Rzucid³o z tego¿ gimnazjum wy-
ró¿nienie. Gratulujemy!

� W tegorocznym konkursie
na naj³adniejsz¹ posesjê
miejsk¹ i zagrodê wiejsk¹ gmi-
ny zwyciê¿yli:w kategorii pose-
sja indywidualna Józef Kolak
przed Teres¹ i Romanem Ka-
sprzykami i Eliz¹ Pokryszk¹; w
kategorii pozosta³e posesje
Wspólnota Mieszkaniowa przy
ul. Krzywej 6 przed Wspólnot¹
Mieszkaniow¹ przy ul. 1 Maja
15. Naj³adniejsz¹ zg³oszon¹ do
konkursu zagrod¹ wiejsk¹ po-
szczyciæ siê mo¿e Agnieszka Ja-
roszuk ze Str¹kowej. Burmistrz
Marcin Orzeszek, wrêczaj¹c lau-
reatom nagrody zapowiedzia³
kontynuowanie konkursu, gdy¿
przyczynia siê on do poprawy
wizerunku naszej Gminy.

� Na konkurs maj¹cy upo-
wszechniæ w�ród dzieci i m³o-
dzie¿y w gminie nawyk segre-
gacji odpadów komunalnych
wp³ynê³o ponad 100 prac.
Wkategorii "Przedszkola" ko-

misja konkursowa nagrodzi³a
kilka prac grupowych oraz indy-
widualn¹ Jessiki Dudek ("Jak
powinna wygl¹daæ segregacja")

W tym roku przebudowane zo-
sta³y spore odcinki z¹bkowickich
ulic oraz wyremontowane w tech-
nologii asfaltowej drogi wiejskie
wOlbrachcicachWielkich, Bra-
szowicach i Str¹kowej, do któ-
rych "do³o¿y³ siê" kwot¹ ponad
670 tys. z³ Urz¹d Marsza³kow-
ski. Z koleiGmina pokry³a 25%
kosztów przebudowydrogi powia-
towej z Tarnowa doOlbrachcic i
po oddaniu do u¿ytku jej dwuki-
lometrowego odcinka powsta³
bardzo przyzwoity ³¹cznik od kra-
jowej ósemki do dróg wojewódz-
kich 385 i 382.
W mie�cie przebudowano uli-

ce Ko�ciuszki, Spokojn¹,
Okrê¿n¹ oraz Grunwaldzk¹,
której oficjalne otwarcie odby³o
siê z udzia³em przedstawicieli
mieszkañców oraz przedsiêbior-
ców prowadz¹cych na tej ulicy
dzia³alno�æ. Jedn¹ z tych osób
by³a p. Elwira Chochorowska,
prowadz¹ca sklep kosmetyczny,
która wykonany remont ocenia
dobrze:

- Jestem zadowolona z tej inwe-
stycji i ogromnawiêkszo�æmiesz-
kañców ulicy, z którymi rozma-

Lepiej na drogach i ulicach

wia³am, podziela moje zdanie.
Nawierzchnia jest zrobiona po-
rz¹dnie, wygodniej równie¿ cho-
dzi siê po przebudowanym chod-
niku pieszym. £adniej zrobi³o siê
na placu przed ko�cio³em. A ¿e
zawsze trafi¹ siê narzekaj¹cymal-
kontenci z tych, którym nic siê
nie podoba... Wie pan - jest kost-
ka, no to czemu nie asfalt? Jakby
by³ asfalt, to psioczyliby, ¿e to
nietrwa³e i dlaczego nie kostka?
To rzecz u nas normalna, tak by³o,
jest i bêdzie, wiêc nie s¹dzê, ¿eby
ich gadaniem warto by³o siê
przejmowaæ".
OlbrachciceWielkie przez lata

"szczyci³y siê" chyba najgorszy-
mi drogami w gminie, ale to ju¿
w du¿ej mierze historia, o czym
tak mówi so³tysAntoni Dulêba:

- Wiele siê zmieni³o na lepsze,
2,3 km dróg wewnêtrznych zro-
biono w asfalcie i nie tonie siê na
nich w b³ocie czy niszczy resory
pojazdów. Z tego oczywi�cie
mieszkañcy wioski s¹ zadowole-
ni, chocia¿ nie wszyscy jednako-

wo, bo ¿eby z problemem uporaæ
siê ostatecznie trzeba by by³o jesz-
cze wyasfaltowaæ jakie� dalsze
trzy kilometry. Zdajemy sobie
sprawê, ¿e na razie pieniêdzy na
to w bud¿ecie gminnym nie ma,
ale bêdziemy d¹¿yæ do tego, ¿eby
w jakiej� niedalekiej przysz³o�ci
te remonty by³y kontynuowane.

Anna Gnutek, so³tys Braszo-
wic, swoj¹ opiniê na temat zreali-
zowanej we wsi inwestycji wyar-
tyku³owa³a z m³odzieñczym en-
tuzjazmem:

- Jak super, ¿e mamy zrobion¹
tê drogê. Mieszkañcy czekali 60
lat na to wydarzenie. Mamy kilo-
metr nowej drogi z nawierzchni¹
asfaltow¹ a nie kamienie, b³oto i
dziury ci¹gle pe³ne wody. Poma-
³u, ale systematycznie do celu -
nastêpny odcinek ma byæ zrobio-
ny w przysz³ym roku z czego ju¿
bardzo siê cieszymy i niecierpli-
wie czekamy finiszu. Jeste�my
dumni z naszym radnym Jac-
kiem Górowskim, ¿e uda³o siê
tego dokonaæ".
W tym roku trwa jeszcze budo-

wa chodników na osiedlu S³o-
necznym przy S¹dzie Rejonowym

wzd³u¿ ulicy �wierkowej do uli-
cy Jasnej na wysoko�ci budyn-
kówTBS oraz przymarkecie Bie-
dronka wzd³u¿ ulicy Jasnej. W
przysz³ym roku planowane do
przebudowy s¹ nawierzchnie i
chodniki ulic w ci¹gu drogi wo-
jewódzkiej 382 (Legnicka,
¯eromskiego, Kusociñskiego,
Staszica i czê�æ Ziêbickiej).
- Te ulice przewidziane s¹ do

przejêcia przez nasz¹ gminê. Na
ich remont mamy zabezpieczone
4,5 mln z³ z Urzêdu Marsza³kow-
skiego" mówi wiceburmistrz
PiotrMiernik. - Wiêc ich remont
nie powinien nas kosztowaæ ani
z³otówki.Aprzejmiemy je ju¿wy-
remontowane.

Wprzysz³ym roku przebudowa-
na zostanie ul. Prusa, na któr¹
gmina otrzyma³a dofinansowanie
unijne w wysoko�ci prawie 840
tys. z³, wyremontowane drogi do-
jazdowe do gruntów rolnychm.in.
w Jaworku, Sulis³awicach, Tar-
nowie i Zwróconej, przebudowa-
ny chodnik w Kluczowej, wyko-
nane drogi dojazdowe do gara¿y
na osiedlu S³onecznym i przy ul.
G³owackiego.

Przebudowano ulicê Ko�ciuszki

Z nowej ulicy ciesz¹ siê te¿ mieszkañcy Okrê¿nej

W tym roku przebudowane zosta³y spore odcinki z¹bko-
wickich ulic oraz wyremontowane w technologii asfalto-
wej drogi wiejskie
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Niedawno oddana do u¿ytku ulica Grunwaldzka
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z Przedszkola w Szklarach-
Hucie. Wyró¿niono pracê ze-
spo³ow¹ Magdaleny Grabal-
skiej, Z Z rz¹dowego progra-
mu pomocy uczniom "Wy-
prawka szkolna" (dofinanso-
wanie zakupu podrêczników i
materia³ów dydaktycznych)
skorzysta³o w gminie 290
uczniów klas I-III i V. Ponad-
to 601 uczniom przyznano na
ten rok szkolny stypendia so-
cjalne.Patrycji Boruckiej i
Mai Rusnak z Przedszkola nr
1 przy ul. Krzywej. W kate-
gorii "Szko³y podstawowe"
zwyciê¿y³y Natalia Kinasz i
Katarzyna Micha³ek (SP nr 3
kl. IVB) oraz EsteraWo�niak
(SP nr 1, kl. II A). Wyró¿nie-
nia otrzymali: Dawid Szuka³a
i Martyna Wróbel (SP nr 3,
kl. VI A), Bartosz Go³ek (SP
nr 3 kl. VI D), Julia Korna-
fel, Laura Karpiñska, Wikto-
ria Bandyk i Magdalena Po-
tok (SP nr 3 kl. VI B), Domi-
nika �nie¿ek (SP nr 1 kl. III
A), Antoni Gnutek (SP Bra-
szowice kl IV), Maciej Gó-
rowski (SP Braszowice kl.
III) , Miko³aj Worek,
Adam Pi¹tek, Bartek Cie-
pliñski i Dawid Furtan
(Zespó³ Przedszkolno-
Szkolny w Stolcu kl. III)
Specjalne wyró¿nienia

za prace wykonane z wy-
korzystaniem odpadów
otrzymali: Olga Ja³owiecka
z III B, Karolina Konopska
z V A, Jakub Balcerzak z I
A, Weronika Czenczek z
IV A (wszyscy z SP nr 1).
W kategorii "Gimna-

zja" zwyciê¿y³a praca "Ra-
tujmy ziemiê póki czas"
Pauliny Urbaniak i Izy
Wójcickiej (Gimnazjum nr
2, kl. I B). Wyró¿niono Szy-
mona Ferta ("Segreguj, to
nic nie kosztuje a ziemiê ra-
tuje") z klasy II A Gimna-
zjum nr 1.

� 6 dzia³aj¹cych na tere-
nie gminy stowarzyszeñ
sportowych otrzyma³o z
bud¿etu gminy dotacje na
realizacjê zadañ publicz-
nych na ³¹czn¹ kwotê
177,5 tys z³. Ponadto 155
tys z³ dotacji otrzyma³y 2
stowarzyszenia realizuj¹ce
zadania publiczne z zakre-
su przeciwdzia³ania patolo-
gii spo³ecznej.

� Z¹bkowiccy stra¿nicy
miejscy do 31 listopada br.
interweniowali 955 razy, z
tego w 768 przypadkach
wezwani przez mieszkañ-
ców czy dzia³aj¹ce w gmi-
nie instytucje.
W tym okresie na³o¿yli na

Aktywno�æ w staraniach nie tyl-
ko o dotacje unijne, ale i krajowe
z kilku ministerstw czy agencji
rz¹dowych ma swój wymierny
efekt. Bez tych pieniêdzy nie by-
³obyprac renowacyjnych i zabez-
pieczaj¹cychkilkusetletniemury
z¹bkowickiegoZamku,wielu re-
montów dróg i ulic, rewitaliza-
cji ParkuMiejskiego im. Sybira-
ków i 30budynkówz¹bkowickiej
starówki. Nie powsta³by kom-
pleks boisk "Orlik" czy liczne
place zabaw dla dzieci na terenach
wiejskich i w mie�cie oraz sieæ
miejskiego monitoringu. OSP w
Stolcu i Braszowicach nie mia-
³yby nowych pojazdów ratowni-

4.750.000 z³otych zasili³o
w tym roku bud¿et gminy...
...a w ci¹gu trzech lat 2011-2013 w sumie tych pieniêdzy pozyskanych z zewn¹trz
by³o prawie 14,5 mln. Dla porównania - w latach 2007-2010 Gmina zyska³a 9 mln.

czo-ga�niczych, a Zak³adu Go-
spodarki Komunalnej nie staæ by-
³oby na zakup specjalistycznego
samochodu do odbioru i przewo-
zu odpadów komunalnych. Praw-
dopodobnie do tej pory nie po-
wsta³bywodoci¹gwBobolicach,
nie zosta³yby w wielu wioskach
zamontowane solarne lampy
o�wietleniowe, trzeba by³oby zre-
zygnowaæ z budowy �wietlicy
wiejskiej w Koziñcu i z remontu
kilku innych oraz z zakupu dla
nich wyposa¿enia.
Nie chodzi jednak tylko o du¿e

inwestycje: pieni¹dze z zewn¹trz
pozwoli³y: szko³om op³aciæ do-
datkowe zajêcia uczniów oraz

W�ród ju¿ zrealizowanych
przewa¿a³y bardzo potrzebne a
w niektórych przypadkach wrêcz
niezbêdne inwestycje drogowe
(piszemy o nich szerzej w innym
miejscu). Z pozosta³ych wymie-
niæ wypada chocia¿ te wiêksze:
budowê kolejnych placów za-
baw dla dzieci na terenach wiej-
skich, II etap prac konserwator-
skich i zabezpieczaj¹cych mury
i baszty Zamku, kontynuacjê
przebudowy w mie�cie kolej-
nych odcinków kanalizacji desz-
czowej, remont �wietlicy w Bo-
bolicach, I etap rewitalizacji te-
renów zielonych z miejscami po-
stojowymi przy ul. Ciasnej,
utwardzenie terenu wraz z upo-
rz¹dkowaniem gospodarki wod-
nej (deszczowej) przy ul. Dale-

Na li�cie projektów ocenionych przez Radê
Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Dzia³ania
"Qwsi" i wybranych do dofinansowania kwot¹
35 tys. z³ znalaz³y siê przysz³oroczne "I Z¹b-
kowickie Targi Rolno-spo¿ywcze", zaplanowa-
ne z my�l¹ o promocji lokalnych producentów
i us³ugodawców sektora rolno-spo¿ywczego.
Samorz¹d naszej gminy chce w ten sposób wyj�æ naprzeciw spo³ecz-

nym oczekiwaniom, umo¿liwiæ podmiotom gospodarczym i osobom
fizycznym zaprezentowanie swoich produktów czy us³ug a w efekcie
zwiêkszyæ atrakcyjno�æ gospodarcz¹ naszego regionu.

przyznaæ imwiêksz¹ ilo�æ stypen-
diów i zasi³ków,Z¹bkowickiemu
O�rodkowi Kultury zorganizo-
waæ sporo ciekawych imprez,
Bibliotece Miejskiej pozyskaæ
kilkaset nowo�ci wydawniczych,
O�rodkowi Sportu i Rekreacji za-
kupiæ sk³adane trybuny do hali
�S³oneczna�, KS ORZE£ wyre-
montowaæ na stadionie szatnie i
sanitariaty, itd. itp.
Tegoroczne 4,75mln z³ to efekt

dek Pomocy Spo³ecznej. By³y to
�rodki unijne, ale równie¿ z Mi-
nisterstwa Sportu i Turystyki,
Ministerstwa Kultury i Dziedzic-
twa Narodowego oraz Agencji
Nieruchomo�ci Rolnych i Ko-
mendyG³ównej Pañstwowej Stra-
¿y Po¿arnej.
W wiêkszo�ci pieni¹dze zosta-

³y ju¿ wykorzystane, ale np. bez
ma³a pó³ miliona z³otych na wpiê-
cie sieci wodoci¹gowej Sulis³a-

37 wniosków o przyznanie dofi-
nansowania z³o¿onych w wiêk-
szo�ci przez Urz¹d Miejski (23),
ale równie¿ przez Bibliotekê
Miejsk¹ (7),ZOK(5),OSiR iO�ro-

wic do systemu wodoci¹gowego
Szklar oraz 350 tys. z³ na budowê
�wietlicy wiejskiej w Kluczowej
wydane zostan¹ jeszcze w tym
oraz w przysz³ym roku.

To by³y potrzebne
inwestycje
Do po³owy grudnia w naszej gminie zakoñczono realizacjê
osiemnastu inwestycji a trzy by³y kontynuowane: rewitaliza-
cja Parku Miejskiego im. Sybiraków, budowa chodników na
Osiedlu S³onecznym i przebudowa kominów budynku przed-
szkola w Tarnowie.

kiej 13, budowê si³owni na tere-
nie boiska w Str¹kowej i remont
zaplecza kuchennego Szkole
Podstawowej nr 2 z zakupieniem
dla tej szko³y pierwszego w na-
szych gminnych placówkach
o�wiatowych pieca konwekcyj-
no-parowego do bezt³uszczowe-
go przygotowywania posi³ków
dla dzieci.
W Urzêdzie Miejskim czeka

gotowa dokumentacja dla kilku-
nastu nowych inwestycji, z któ-
rych wiêkszo�æ, a mo¿e i wszyst-
kie, zostan¹ zrealizowane lub
przynajmniej rozpoczête w przy-
sz³ym roku. Bêd¹ to m.in. takie
zadania: uzbrojenie terenu nowo
powsta³ego osiedla domków
jednorodzinnych przy ul. Ziê-
bickiej, budowa �wietlicy w

Kluczowej, budowa boiska wie-
lofunkcyjnego przy Szkole
Podstawowej nr 2, zainstalowa-
nie w mie�cie dodatkowych
lamp o�wietlenia ulicznego,
rewitalizacja terenów na zaple-
czu kamienic nr 7,8 i 9 w Ryn-
ku, budowa w mie�cie skate-
parku, wykonanie wewnêtrz-
nych hydrantów, o�wietlenia
ewakuacyjnego oraz urz¹dzeñ
zapobiegaj¹cych zadymieniu
klatek schodowych w Szkole
Podstawowej nr 1, wymiana w
Przedszkolu nr 2 pieca grzew-
czego na gazowy.

W takich targach
po raz pierwszy
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Mo¿na by³o uzyskaæ zwrot po-
niesionych nak³adów finanso-
wych do wysoko�ci 50% kosztów
inwestycji, ale nie wiêcej ni¿ 5 tys.
z³. Z dotacji skorzysta³o 38 inwe-
storów, a w�ród nich p. Danuta
Machnik, nauczycielka SP nr 3,
która nie kryje swego zadowolenia:
"Jestem bardzo zadowolona,

gdy¿ oszczêdzone na budowie
oczyszczalni pieni¹dze mog³am
przeznaczyæna inne potrzeby zwi¹-
zane z prowadzon¹ przeze mnie
budow¹ domu w Stolcu. Wszyst-
kie zwi¹zane z inwestycj¹ formal-
no�ci za³atwi³amwUrzêdzieMiej-
skim szybko, osoby zajmuj¹ce siê
spraw¹ by³y kompetentne, udzie-
li³y mi jasnych i rzetelnych wyja-
�nieñ, dokumentacja zreszt¹ nie
by³a skomplikowana. Wcze�niej
zakupi³am wszystkie potrzebne
materia³y i czyszczalniê zamonto-

Z korzy�ci¹ dla �rodowiska
Przydomowe szambo to urz¹dzenie niemile pachn¹ce, zw³aszcza przy opró¿nianiu, i wcale nie takie

tanie w eksploatacji. Do tego dochodz¹ zagro¿enia dla �rodowiska, gdy takowy odstojnik siê rozszczel-
ni.Maj¹c na uwadze przede wszystkim te ekologiczne zagro¿enia nawniosek burmistrza RadaMiejska
wyasygnowa³a (po raz pierwszy zreszt¹) 200.000 z³ na dofinansowanie budowy przydomowych oczysz-
czalni �cieków na terenach, gdzie nie dociera gminna sieæ kanalizacji sanitarnej.

A co s¹dzi o akcji dop³at p. Jo-
lanta Dobosz z ul. Rubinowej w
Z¹bkowicach �l.: "Bardzo siê z
mê¿em cieszymy, ¿e mogli�my
skorzystaæ z tej refundacji. Miesz-
kamy na bardzo dalekich peryfe-
riach miasta, prawie pod Jawor-
kiem, i niemamymo¿liwo�ci pod-
³¹czenia siê do miejskiej sieci ka-
nalizacyjnej. Ten programdofinan-
sowania budowy oczyszczalni to
by³adlanas super sprawa.Za³atwia-
nie wszystkich formalno�ci zajê³o
nam niewiele czasu, wykonanie te¿

nie trwa³od³ugo, a na zwrot po³owy
kosztów nie czekali�my nawet
dwóch tygodni". Burmistrz Mar-
cin Orzeszek zapowiedzia³, ¿e ta
po¿yteczna dla �rodowiska akcja
dop³at do budowy przydomowych
oczyszczalni bêdzie w przysz³ym
roku kontynuowana.

Bardzo siê zmê¿em cieszymy,
¿emogli�my skorzystaæ z tej re-
fundacji -mówi JolantaDobosz

Emocjonuj¹ce walki, blisko
270 zawodników z ca³ej Polski i
atmosfera sportowej rywalizacji
- tak wygl¹da³ XXX Puchar Pol-
ski Seniorów Karate Kyokushin
iXPuchar Polski Juniorów iM³o-
dzików Karate Kyokushin w
Z¹bkowicach �l¹skich. 23 listo-
pada 2013 na Halê S³oneczna
przybyli zawodnicy z 60 klubów.
Organizatorem by³ Z¹bkowicki

Puchar Polski Karate
Kyokushin w Z¹bkowicach

KlubKarate Kyokushin, kierowa-
ny przez shihan Witolda Stolar-
czyka. Zwieñczeniem imprezy
by³o zakoñczenie sportowej ka-
riery sensei Agnieszki Sypieñ.
Z¹bkowiccy zawodnicy pokaza-
li siê z dobrej strony, a m³odzicz-
ka Ma³gorzata Koza i junior
£ukasz Bana� w kategorii kumi-
te semi kontakt zdobyli br¹zowe
medale. Gratulujemy!

Do M³odzie¿owej Rady
Miejskiej Z¹bkowic �l¹-
skich zostali wybrani: Inez
Komañska, Oliwia Po�wiat, Kon-
rad Krakowski, Micha³ Szachnie-
wicz i Wiktoria Kamiñska z gim-
nazjumnr 1, Dorota �wi¹tek,Mar-
cin Wi�niewski i Emma Æwiklak
z Gimnazjum nr 2, Angelika Byr-
ska z Gimnazjum przy Zespole
Szkó³ Zawodowych, JakubKielar,
Piotr Piwkowski, Dawid Cekiera i
Agnieszka Witnicka z Liceum

Obradowa³a nowa
M³odzie¿owa Rada Miejska

Ogólnokszta³c¹cego, Daria Przy-
bylska, Krystian ¯urak, Maksy-
milian Bocian, Nikola Kowal-
czyk, Patryk Kantecki i Kamila
Kurpiel z Zespo³u Szkó³ Zawodo-
wych oraz Magdalena Sucharska
i PatrykMalec z Zasadnicza Szko-
³y Zawodowej Cechu Rzemios³
Ró¿nych i Ma³ej Przedsiêbior-
czo�ci. Na inauguracyjnej sesji
2 grudnia przewodnicz¹c¹ rady
wybranoDariê Przybylsk¹ awi-
ceprzewodnicz¹c¹WiktoriêKa-
miñsk¹.

Z dotacji skorzysta³o 38 inwe-
storów, a w�ród nich p. Danuta
Machnik
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sprawcówwykroczeñ 837man-
datówna ³¹czn¹kwotê 101,5 tys
z³, 2039 osób pouczyli o nie-
stosowno�ci ich zachowania a w
stosunkudo32skierowaliwnioski
o ukaranie do S¹du Rejonowego.
Stra¿ Miejska przeprowadzi³a 15
kompleksowych kontroli porz¹dku,
wystawiaj¹c 184 nakazy; w ramach
akcji "Bezpieczna szko³a" stra¿nicy
251 razy patrolowali rejony szkó³.

�IVGminnyKonkursuPiosenki
Ludowej "Sulisek 2013" zgroma-
dzi³w Sulis³awicach 79 wykonaw-
ców z 11 przedszkoli i 6 szkó³ pod-
stawowych, którzy zaprezentowali
piêkne g³osy, tañce i stroje.
W�ródprzedszkolakówImiejsce

zajê³y Zofia Dyda i AmeliaWe�go-
wiec z Przedszkola nr 2, na drugim
uplasowali siê Julia Szczucka i Ad-
rianKoczoñ z Przedszkola nr 4 a na
trzecimAdamBartkiewicz z Przed-
szkola nr 2.
Wkategorii klas I-III zwyciê¿y-

³aJuliaKrawczyk(SPnr1)przedIza-
bel¹Toporowsk¹ (SPwZwróconej)
oraz Patrycj¹ Obra³ i Magdalen¹
Wierzbick¹(ZP-SwStolcu).
W kategorii klas IV-VI na naj-

wy¿szym stopniu podium stanê³a
Emilia Licznar (SP w Zwróconej),
drugie miejsce zajê³y Klaudia K³u-
bowicz,KamilaMalawska,Martyna
Obra³iOliwiaLipka(ZP-SwStolcu)
a trzecieWiktoriaProkop (SPnr2).

� W gminie do koñca listopa-
da przyznano 821 dodatków
mieszkaniowych, przyznano 11
mieszkañ, w ca³o�ci lub czê�cio-
wowyremontowano 16 lokali ko-
munalnych, sprzedano 34 miesz-
kania na rzecz najemców oraz 24
dzia³ki pod budownictwo jedno-
rodzinne na nowym osiedlu przy
ul. Jasnej.

� Sztandarowa impreza kul-
turalna, promuj¹ca historiê i
dziedzictwo Ziemi Z¹bkowic-
kiej -Dni iNoceKrzywejWie¿y
- zaplanowana jest w przysz³ym
roku na 11 i 12 lipca.

� W 2013 r. burmistrz wyda³
83 decyzje o warunkach zabudo-
wy i 16 decyzji o ustalenie loka-
lizacji inwestycji celu publiczne-
go. �wiadczy to o zainteresowa-
niu inwestorów budownictwem
jednorodzinnym na terenie gmi-
ny oraz budow¹ m.in. zak³adów
us³ugowych, przemys³owych
czy obiektów u¿yteczno�ci pu-
blicznej.

Mieszkañcy Z¹bkowic �l¹-
skich i okolic utworzyli d³ug¹
listê chêtnych.
To ju¿ drugi rok, kiedy orga-

nizowana jest taka akcja profilak-
tyczna dlamieszkañcówZ¹bkowic
�l¹skich. I znów cieszy³a siê du-
¿ym zainteresowaniem. Podczas
dwóch dni ³¹cznie przebadano 228
osób.
Jednorazowe akcje nie wy-

Bezp³atne konsultacje
medyczne dla mieszkañców
W listopadzie w gabinecie ortopedycznym
dr n. med. Marcina Szymañskiego odby³y siê
bezp³atne badania densytometryczne w kie-
runku osteoporozy.

starcz¹, dlatego ju¿ planujê ko-
lejne badania i zachêcam do sko-
rzystania z nich. W³adze gminy
przywi¹zuj¹ bardzo du¿¹wagê do
profilaktyki zdrowotnej miesz-
kañców. Dziêkujê burmistrzowi
Marcinowi Orzeszkowi oraz pra-
cownikom Urzêdu Miejskiego
za finansowanie i pomoc w pro-
mocji tegorocznych badañ - po-
wiedzia³ dr Marcin Szymañski.

wanomi w ci¹gu jednego dnia! Po
zg³oszeniu w urzêdzie zakoñcze-
nia inwestycji bardzo szybko przy-
jecha³a komisja, sprawdzi³a, czy
wszystko zosta³o porz¹dnie wyko-
nane i w nied³ugim czasie otrzy-
ma³amzwrot po³owyponiesionych
kosztów. Oczyszczalniê mam od
lipca, funkcjonuje bardzo dobrze.
To dobrze wydane pieni¹dze".
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Podczas uroczystej Sesji Rady
Miejskiej Z¹bkowic �l¹skich,
która odby³a siê dnia 12 grud-
nia Pani Gra¿yna Mi�kiewicz
odebra³a z r¹k Komendanta
Wojskowej Komendy Uzupe³-
nieñ w K³odzku pp³k dyp.
Krzysztofa Kowalskiego meda-
le Ministra Obrony Narodowej
za �Zas³ugi Dla Obronno�ci
Kraju� rodzicom, którzy wy-
chowali troje i wiêcej dzieci na
wzorowych ¿o³nierzy. My rów-
nie¿ gratulujemy Pañstwu Gra-
¿ynie i Józefowi Mi�kiewicz
wychowania, a¿ czterech sy-
nów na wzorowych ¿o³nierzy.

Za �Zas³ugi Dla Obronno�ci Kraju�

Dumna mama odbiera odznaczenie

Wyda³: Urz¹dMiejski w Z¹bkowicach, ul. 1 Maja 15, 57-200 Z¹bkowice �l¹skie

Uroczyste nadanie imienia
Wtorek 10 grudnia by³

szczególnym dniem dla
spo³eczno�ci Publicznego
Gimnazjum nr 2wZ¹bko-
wicach �l¹skich. Odby³o
siê uroczyste nadanie pla-
cówce imienia � Nobli-
stów Polskich. Patrona-
mi gimnazjum zostali:
Maria Sk³odowska-Cu-
rie, Henryk Sienkie-
wicz, W³adys³aw Rey-
mont, Czes³aw Mi³osz,
Lech Wa³êsa i Wis³awa
Szymborska. Dzieñ roz-
pocz¹³ siê uroczyst¹
msz¹ �wiêt¹ w Ko�ciele
p.w. �w. Anny w Z¹bko-
wicach �l¹skich, z udzia³em pocz-
tów sztandarowych z¹bkowickich
szkó³. Po wyj�ciu z ko�cio³a za-

Honorowi
obywatele Z¹bkowic

Wrêczenie tytu³ówmia³omiej-
sce podczas Sesji RadyMiejskiej
Z¹bkowic �l¹skich 12 grudnia..
Stanis³aw Grochociñski - jeden
z najstarszych, czynnych dzia³a-
czy turystycznych w Polsce, za-
³o¿yciel i wieloletni prezes Od-
dzia³u PTTK w Z¹bkowicach
�l¹skich, cz³onek krajowych i
dolno�l¹skich w³adz PTTK. Wi-
told Barylak dzia³a w spo³ecz-
nym ruchu turystycznym od 40
lat. Posiada niemal wszystkie
uprawnienia turystyczne PTTK

oraz wyró¿nienieMinistra Spor-
tu i Turystyki, zorganizowa³
spo³ecznie kilkaset imprez tury-
stycznych, w których uczestni-
czy³o kilka tysiêcy osób. Micha³
Rudnicki to jeden z najstarszych
z¹bkowickich spo³eczników.
Wieloletni instruktor Hufca
ZHPwstopniuharcmistrza, twórc
i wspó³twórc¹ wielu scenografii
dzia³añ plenerowych na terenie
miasta oraz scenografii teatral-
nych. Pasjonat rze�biarstwa w
drewnie i mi³o�nik astronomii
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Trzej Z¹bkowiczanie - Stanis³aw Grochociñski,
Witold Barylak oraz Micha³ Rudnicki zostali wy-
ró¿nieni tytu³ami honorowego obywatela oraz za-
s³u¿onych dla Gminy Z¹bkowice �l¹skie.

proszeni go�cie, poczty sztanda-
rowe, uczniowie wraz z nauczy-
cielami przemaszerowali ulica-

mi do gimnazjum, gdzie odby³a
siê czê�æ oficjalna i artystyczna
uroczysto�ci.


